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ČESKO: Přední ústavní činitelé Česka se opakovaně vyslovili pro podporu Kyjeva na pozadí
rostoucího napětí na rusko-ukrajinské hranici. Premiér Petr Fiala označil tuto krizi za jednu z
největších za poslední desetiletí, zatímco šéfka Sněmovny Markéta Pekarová Adamová vyjádřila
spokojenost s tím, že Západ aktivně poskytuje pomoc ukrajinské straně.

V poslední době je pozornost světových politiků a mnohých lidí v Evropě a Spojených státech
připoutána k eskalaci na rusko-ukrajinských hranicích, kterou doprovází zatím marné pokusy o
dosažení dohody mezi Ruskem a členy NATO v oblasti vzájemných bezpečnostních záruk. Značná
část politických elit na Západě v tom má jasno, veškerou vinu za zhoršení situace ve vztazích s
Ruskem evropští a američtí politici totiž svalují na Moskvu. Řada z nich přitom vyzývá k aktivní
podpoře Ukrajiny ze strany členů Severoatlantické aliance, mezi nimiž jsou i někteří čeští politici,
jako například předsedkyně TOP 09 a šéfka Poslanecké sněmovny Markéta Pekarová Adamová, která
na svém Twitteru sdělila, že je spokojená s tím, že NATO a EU, včetně České republiky, pomáhá
ukrajinské straně.

 

„EU poskytne Ukrajině pomoc ve výši 1,2 miliardy eur. NATO vysílá lodě a letadla k posílení obrany
východní Evropy v reakci na aktivity Ruska. Vláda ČR plánuje darovat vojenský materiál na
ukrajinskou obranu. Jsem moc ráda, že nám společně na Ukrajině záleží,” napsala česká politička.

 

• EU poskytne Ukrajině pomoc ve výši 1,2 miliardy eur.

• NATO vysílá lodě a letadla k posílení obrany východní Evropy v reakci na aktivity
Ruska.

• Vláda ČR plánuje darovat vojenský materiál na ukrajinskou obranu.

Jsem moc ráda, že nám společně na Ukrajině záleží.

— Markéta Pekarová Adamová (@market_a) January 25, 2022
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Mnozí čeští uživatelé na Twitteru nadšení paní Adamové moc nepodpořili. Zazněla především kritika
dodávek zbraní kyjevskému režimu, které podle řady komentujících jenom přispívá k eskalaci napětí.

 

„Ne, není naše povinnost dodávat zbraně zemím, které nejsou členy NATO. Ano, je naše povinnost
místo zbraní a zbrojení vést politický dialog u stolu. Mír a klid musí být vždy prioritou. Eskalace
napětí v Evropě nikomu nepomůže. Už žádné zbraně!” vyjádřil svůj názor Ivánek Burzošů.

Další sledující upozornili, že například Berlín se stále stará o vlastní národní ekonomické zájmy, a to
včetně spolupráce s Ruskem.

„A mezitím Německo prohlásí, že neodstaví Nord Stream 2 ani v případě ruské invaze,” napsal
uživatel Vladislav Tkačenko.

 

Největší hrozba za poslední léta

Neopomíjí téma Ukrajiny a Ruska na svých sociálních sítích ani předseda české vlády Petr Fiala,
který obvinil Moskvu z eskalace situace a vyzval k diplomatickému řešení.

„Čelíme jedné z největších hrozeb pro evropskou bezpečnost za poslední desetiletí. Rusko i přes
všechny snahy o dialog EU a USA eskaluje situaci ve vztahu k Ukrajině. Jakákoliv forma agrese
Ruska vůči Ukrajině není v ničím zájmu a bude mít hluboký dopad na mezinárodní vztahy.
Opakovaně vyzýváme Rusko, aby začalo uvolňovat napětí a vrátilo se k dialogu,” píše český premiér.

 

Opakovaně vyzýváme Rusko, aby začalo uvolňovat napětí a vrátilo se k dialogu.

Věříme a děláme vše proto, aby k řešení došlo diplomatickou cestou.

— Petr Fiala (@P_Fiala) January 25, 2022

 

Komentující v reakcích na Fialovo prohlášení zdůraznili, že odpovědnost za napjatou situaci ve
vztazích mezi Ruskem a Západem by měla nést nejen Moskva.

„Už USA a EU v tom dialogu odpověděly na ruský dotaz? A dohody z Minska už se také
zrealizovaly?” zeptal se jeden z uživatelů.
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Někteří sledující vyzvali Fialu, aby věnoval větší pozornost řešení vnitřních problémů, a to včetně
ekonomických.

„Já jsem v pi*i, nemám na elektřinu. Kde je ta pomoc, kur*a???” zuří Jan Dvořáček.

Zaznívaly i hlasy, které volaly po přísnějším postupu vůči Kremlu.

“Zároveň je třeba uvést do pohotovosti armádu a uvědomit i její zálohy. Na sílu platí jen síla,” uvedl
uživatel s přezdívkou Středioevropan.
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